



L'AJUNTAMENT



FULL
INFORMATIU
MUNICIPAL



2

Construcción y aparcamientos

El Pleno aprueba cambios en la normativa urbanística para crear más aparcamientos.



3

La financiación de la ciudad

El Ayuntamiento acude a los tribunales para reclamar fondos al Estado.

Los fondos europeos aportan a este proyecto casi 2,4 millones de euros

Iniciados los derribos del entorno del cementerio viejo con el fin de ganar espacio para una nueva plaza pública

La semana pasada comenzaron los trabajos de derribo de las viviendas afectadas por el proyecto de urbanización del cementerio viejo de Santa Coloma. Estos trabajos tienen como finalidad liberar terreno para construir una nueva plaza pública que se creará en la zona y bajo la cual también habrá un aparcamiento para vehículos. El primer paso dado por el Ayuntamiento para hacer realidad la transformación del cementerio viejo y su entorno en una nueva zona verde, peatonal y comercial, ha consistido en el realce provisional de

las familias afectadas por las expropiaciones que ha sido necesario ejecutar para la obtención de terreno. Todas estas familias volverán a vivir en la zona cuando finalice la construcción del nuevo edificio de viviendas que también contempla el proyecto, y que estará construido en un plazo de unos dos años. El lugar que hasta ahora ocupaba el viejo cementerio, ya totalmente desalojado de restos, será dentro de un año el centro de una plaza con una superficie de 3.600 metros cuadrados.

Con los derribos de las viviendas expropiadas, el Ayuntamiento comienza a hacer realidad un proyecto urbanístico que mejorará considerablemente la ordenación circulatoria que precisa el centro de Santa Coloma. Un proyecto que no sólo contempla el uso público de la zona de influencia del viejo cementerio, sino que incluye obras de transformación de las calles adyacentes destinadas a mejorar la movilidad, la peatonalización y el uso comercial del Centro.



El Ayuntamiento solicitó en el año 2000 una aportación económica del Fondo Eu-

ropeo de Desarrollo Regional (FEDER) para hacer realidad esta gran obra, y en los últimos días ha obtenido de la Generalitat (institución competente para la se-

cción de los proyectos de cofinanciación europea) la confirmación de que Santa Coloma recibirá la ayuda solicitada, que asciende a 1.373.979,64 euros, la mitad del coste total de ejecución. La Diputació de Barcelona también ha acordado participar en la financiación de este importante proyecto. Se prevé que el conjunto de obras relacionadas con la transformación del entorno del cementerio viejo (creación del aparcamiento subterráneo, la plaza y la urbanización de la plaza Manent y las calles adyacentes) tenga una duración aproximada de un año.

Aprobados los proyectos de urbanización de la plaza Manent y de las calles Sant Jeroni, Sant Carles y Mn. Camil Rosell

El Pleno del Consistorio celebrado el pasado martes 5 de marzo aprobó, por unanimidad de todos los grupos políticos municipales, la urbanización de la calle Sant Carles (tramo comprendido entre las calles Major y Santa Gemma), de la plaza Manent y de las calles Sant Jeroni y Mn. Camil Rosell-Balears (tramo comprendido entre las calles Nort y Prat de la Riba). Estas obras se enmarcan dentro del proyecto de transformación del entorno del cementerio viejo y tienen tres objetivos básicos: mejorar la conectividad y movilidad en el centro de la ciudad; potenciar la peatonalización y la actividad comercial y, también, mejorar y crear nuevas zonas verdes.

Estos proyectos de urbanización han sido debatidos con los vecinos, los comerciantes y las entidades de la zona. No obstante, se abre un plazo de un mes para información pública y para presentar posibles alegaciones. Está previsto que estas obras den comienzo en el mes de junio y que finalicen en marzo del próximo año. En los próximos meses el Pleno del Ayuntamiento aprobará otros tres proyectos que complementarán la urbanización de entorno del cementerio viejo: la futura plaza del cementerio, el aparcamiento subterráneo (que se estimará 78 plazas) y el edificio de vivienda pública que se construirá junto al actual centro técnico de Telefónica.

Xerrades informatives sobre la formació professional del proper curs

Els instituts de secundària públics de la ciutat, amb la col·laboració del Departament d'Ensenyament i l'Ajuntament de Santa Coloma, han organitzat un seguit de xerrades informatives els dies 12, 13 i 14 de març sobre l'oferta acadèmica de la formació professional especialitzada del proper curs (2002-2003).

Cicles formatius de grau mitjà

- IES Puig Castellar (avinguda d'Anselm de Riu, 10; tel. 93 391 61 11): dia 12 (16 h), gestió administrativa.
- IES la Bastida (carrer de Santa Eulàlia, s/n; tel. 93 392 42 61): dia 13 (10 h), equips electrònics de consum.
- IES les Vinyes (carrer d'Amèrica, 53; tel. 93 391 16 61): dia 14 (10 h), cures d'auxiliar d'infermeria i farmàcia; dia 14 (12 h), mecanització, electromecànica de vehicles i confecció.

Cicles formatius de grau superior

- IES Puig Castellar: dia 12 (18 h), administració i finances, administració de sistemes informàtics.
- IES les Vinyes: dia 13 (10 h), laboratori de diagnòstic clínic, anàlisi i control; dia 13 (12 h), patronatge, dietètica, automoció i producció per mecanització.
- IES la Bastida: dia 14 (10 h), educació Infantil i integració social; dia 14 (12 h), desenvolupament i aplicació de projectes de construcció i sistemes de regulació i control automàtics.

Els requisits per accedir a un cicle formatiu de grau mitjà són: tenir graduat en educació secundària obligatòria, el títol de formació professional de 1r grau o el 2n curs de BUP aprovat; qui no tingui la titulació requerida pot accedir a un cicle a través de la realització d'una prova d'accés per a majors de 17 anys d'edat.

Els requisits per accedir a un cicle formatiu de grau superior són: tenir el títol de batxillerat (LOGSE), COU o PREU aprovats, el títol de formació professional de 2n grau, titulació universitària o el 2n curs de batxillerat experimental aprovat (qualsevol modalitat); qui no tingui cap de les titulacions anteriors pot accedir-hi mitjançant la superació d'una prova d'accés per a majors de 20 anys d'edat.

Las nuevas construcciones deberán ofrecer más plazas de aparcamiento para vehículos

Cambios en las normas urbanísticas para ganar aparcamientos en los edificios

El Pleno del Ayuntamiento acordó en su última sesión del cuatro de febrero aprobar inicialmente una serie de cambios en las normas urbanísticas que contempla el Plan General Metropolitano, con el objetivo de favorecer que en la ciudad se creen nuevas plazas de aparcamiento para vehículos en el interior de los edificios. Entre otras medidas, a partir de ahora el Ayuntamiento amplía la exigencia de que todos los edificios de viviendas de nueva construcción ofrezcan también plazas de aparcamiento.

Hasta ahora, se pedía a los constructores que ofrecieran una plaza por cada vivienda de más de 130 m²; una plaza por cada dos viviendas de 80 a 130 m² y una plaza por cada cuatro viviendas de menos de 80 m². El cambio en la normativa señala que, a partir de ahora, se tendrán que ofrecer dos plazas por cada vivienda de más de 130 m² y una plaza por cada vivienda de menor superficie. En los casos en que las características del terreno o del edificio no permitan, los constructores de-

berán prever una reserva de espacio destinado a ese fin en una distancia no superior a los trescientos metros. Estas normas se aplicarán también a los edificios que sean objeto de obras de gran rehabilitación y a los que cambien del uso para el que fueron construidos.

Talleres de reparación

Con la misma finalidad de aliviar de vehículos a la vía pública, el Pleno del Ayuntamiento ha acordado que los nuevos talleres de reparación de vehículos que se abran en la ciudad deberán disponer de una reserva propia de plazas de aparcamiento para ofrecer servicio a sus clientes.

Los talleres de reparación también deberán disponer de plazas de estacionamiento

La ciudad tiene casi 60 mil vehículos

El actual parque de viviendas de Santa Coloma tiene una media de edad entre treinta y cuarenta años. En la época en que fueron construidas no era previsible el acceso mayoritario de la población al uso del automóvil, por lo que son pocos los edificios que disponen de espacio en los bajos para aparcamientos. El Ayuntamiento, especialmente en los últimos años, y a través de la empresa municipal Gramepark, ha creado estacionamientos en diferentes puntos de la ciudad para aliviar el efecto medioambiental y la falta de suelo para los vehículos en la vía pública, pero el parque automovilístico sigue creciendo. Según datos del padrón, en el año 1999 el número de viviendas de nuestra ciudad era de 46.165 y la cifra de vehículos registrados ascendía a 59.792.



Bona participació de pares i escolars en la plantada d'arbres a La Bastida

Unes cinc-cents persones van participar diumenge passat en la plantació d'arbres que es va fer a La Bastida, organitzada per les associacions de pares i mares dels col·legis Les Palmeres i Pallaresa i de l'IES Numància. Més de dos-cents arbres es van plantar en una jornada festiva a la qual va assistir l'alcalde en funcions, Bartomeu Muñoz.

Santa Coloma, seu de les II Jornades Catalanes de Fisioteràpia

Més de dos-cents professionals de la fisioteràpia, la cirurgia ortopèdica i la traumatologia debatran el tema "Les tendinopaties i les entesopaties en l'esportista" durant les II Jornades Catalanes de Fisioteràpia Postquirúrgica en Traumatologia i Ortopèdia, que, organitzades per l'Hospital de l'Esperit Sant i el Col·legi de Fisioterapeutes de Catalunya, es duran a Teatre Municipal Josep M. de Sagarra avui divendres (de 9 a 19 h) i el dissabte 9 de març (de 9 a 14 h). En aquesta ocasió s'exposaran els darrers avenços terapèutics i quirúrgics que es poden aplicar a les lesions que es produeixen al tendó. A la inauguració assistiran, entre altres personalitats, el tinent d'alcalde delegat de l'àrea de Recursos Interns, Promoció Econòmica i Comerç de l'Ajuntament, Joan Carles Mas; el subdirector del Servei Català de la Salut, Salvador Doy; el degà del Col·legi de Fisioterapeutes de Catalunya, Antoni Narbona i la presidenta del Patronat de la Fundació Hospital de l'Esperit Sant, Esperança Martí.

El Ayuntamiento denuncia al Estado por transferir recursos insuficientes a Santa Coloma

El Ayuntamiento ha presentado ante el Tribunal de lo Contencioso Administrativo una demanda contra el Estado en la que reclama 24 millones de euros para resolver la situación de insuficiencia financiera que atraviesa el municipio. Además de esto, el Ayuntamiento reclama 6 millones de euros anuales para equilibrar el déficit estructural del municipio.

El modelo de financiación de las corporaciones locales está basado en el equilibrio entre la población y la actividad económica. Santa Coloma históricamente se ha configurado como una ciudad residencial y de servicios, con una actividad industrial prácticamente inexistente y en consecuencia con una base de ingresos fiscales que para el Ayuntamiento son insuficientes para prestar los servicios que le son propios. Con relación a los municipios de

más de 100.000 habitantes de la provincia de Barcelona, el de Santa Coloma tiene unos ingresos propios por persona y año inferiores a la media en 81,73 euros (13.598 pesetas). Todo ello provoca una limitación de recursos de carácter estructural, dada la baja actividad económica y la elevada densidad de población de la ciudad.

Desde el Ayuntamiento se han mantenido contactos con el Gobierno central, a quien se reclama unas aportaciones para la

ciudad de acuerdo con la cantidad y calidad de servicios a que tienen derecho los colomenses. En total, Santa Coloma reclama al Estado la solución para una deuda histórica de 24 millones de euros y una transferencia adicional con carácter anual de 6 millones de euros.

El artículo 116 de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales contempla la posibilidad de que el Estado compense a los municipios denominados, según la ley, con "insuficiencia financiera manifiesta". La solicitud realizada por nuestro consistorio en tal sentido no obtuvo el visto bueno del Ministerio de Economía, institución que, desde la óptica municipal, ha emitido informes que no conectan con la problemática

que presenta el municipio ni con la oferta y el coste de los servicios que se prestan a los colomenses. Debe tenerse en cuenta que existe, por falta de reglamentación, la dificultad de interpretar y aplicar el mandato establecido por el antes citado artículo 116 de la Ley reguladora.

Ante esta situación, el Ayuntamiento ha decidido ir por la vía del contencioso por haberse rechazado la demanda de la Corporación. El Ayuntamiento espera que los tribunales dictaminen si la metodología utilizada por el Ministerio de Economía ha sido o no correcta para rechazar la insuficiencia financiera de la ciudad. Se espera que haya una sentencia al respecto en el plazo de dos años.

L'AJUNTAMENT

INFORMA

3

Continuen les Jornades de la Dona

Fins al dia 15 continuaran els actes programats pels grups de dones. Cal destacar, entre altres, la trobada amb l'escriptora Isabel Clara-Simó (dia 12, 19.30 h, Biblioteca Can Peixauet); la xerrada sobre el tema "La dona i la família", a càrrec de la psicòloga Mariona Rodríguez (dia 14, 19.30 h, Colònia Egabrense), i la presentació del llibre Soy madre, trabajo y me siento culpable, de Sonsoles Fuentes (dia 15, 18 h, Can Sisteré). Avui, Dia de la Dona, hi haurà un acte reivindicatiu a la plaça de la Vila (20.30 h.), amb la lectura d'un manifest, els sopars i el tradicional ball de dones al poliesportiu Nou. Més informació, al CIOD (carrer de Pompeu Fabra, 22-24; telèfon 93 466 12 94).



Triunfadores del Cross Amorós. El atleta Benjamin Rotich (Kenia) fue el vencedor del XXXI Cros Internacional Antoni Amorós, que se disputó el pasado domingo en el circuito de Can Zam. El marroquí Driss Lakhouaja, triunfador en las dos últimas ediciones, y el colomense Benito Ojeda, quedaron en segunda y tercera posición, respectivamente. En categoría femenina, Jacqueline Martín, se impuso por tercer año consecutivo. Compartieron el podium con ella Marcela Sánchez e Irene Rodríguez (foto de la izquierda). A la derecha, corredores de la categoría senior reciben el aplauso y el ánimo del alcalde en funciones, Bartomeu Muñoz, y de otras autoridades.

BREUS

■ Ampliació de la Comissió de Festes

Si alguna persona està interessada a participar en la Comissió Municipal de Festes, ha de posar-se en contacte amb el Servei de Cultura de l'Ajuntament abans del 2 d'abril. Per rebre més informació, podeu trucar al telèfon 93 386 00 50 (extensió 2515).

■ Joves creadors

Els joves creadors que dediquen el seu temps lliure a la pintura, l'escultura o la fotografia, tenen la possibilitat de promocionar la seva obra posant-se en contacte amb el Mas Fonollar (carrer de Sant Jeroni 1-3).

■ Nacions Unides i infància

L'extensió local de la UNED acull una sessió extraordinària de les Nacions Unides a favor de la infància. Es tracta d'una iniciativa que organitza la Fundació Internacional Olof Palme i tindrà lloc el dia 14 al Recinte Torribera. A les 19 h començarà el seminari "Infància i participació" on intervindran Ferran Casas, professor de psicologia social; Carmen Jara, de Justícia i Pau; Carme Panchón, de la Universitat de Barcelona, i la tinenta d'alcalde d'Ensenyament, M. Pilar Puig.

■ Festa amb el poble sahrauí

El tradicional sopar festa de solidaritat amb el poble sahrauí se celebrarà el 6 d'abril (21 h) al poliesportiu de Can Sisteré. La data límit per fer les reserves és el 4 d'abril. El preu per als adults és de 10 € i per als infants, 5 €. Més informació, als telèfons 93 39168 88 i 93 468 02 15.

■ Biblioteca del Singuerlín

Dins dels actes de foment de la lectura del programa Biblos, dimecres 13 de març (19.30 h) tindrà lloc la xerrada "Viure i pensar en positiu", a càrrec de la psicòloga Núria Vendrell, a la Biblioteca del Singuerlín.

■ Concerto de Semana Santa

El dia 10 (18 h.) se celebrarà en el Teatre Sagarra un concerto, que forma part del programa de la Semana Santa, en el que actuaran diversos grups folclòrics; organitza: Cofradia de la Veracruz.

QUÈ FEM?

L'Estel

La associació de teràpies naturals l'Estel ha programat unos cursos de acupuntura. Además, el **dia 15** (19 h.) celebra una charla sobre el tema "Aprender a buscar la felicidad en nuestro corazón" que impartirà la doctora Shim. La entitat farà pròximamente un taller titulat "La magia en las velas" y monogràfics de flores de Bach, quiromasaje, reflexologia y reiki (1º y 2º grado).

Información: epasaje de Beethoven, 13 (teléfono: 93 468 44 10).

IES Terra Roja

• Amb el títol "Avui tots a Terra", el **dia 13** (15 h) es presenten a l'IES Terra Roja les activitats d'enguany per els alumnes de 6è de primària dels CEIP de la zona. Després, el centre romandrà obert per rebre els pares i les mares.

• D'altra banda, el dia 11 (17.30 h) tindrà lloc una xerrada a la biblioteca del centre sobre l'anorèxia i la



bulímia, a càrrec de metges del Centre Alba-Anorèxia, on s'intentarà respondre les preguntes freqüents sobre aquests problemes.

Paleontologia

El Centre d'Estudis de la Natura del Barelonès Nord organitza un curs abreviat de paleontologia pràctica durant el mes de març i abril. La primera sessió tindrà lloc el proper **dia 12**.

Inscripcions: dimarts i divendres, de 18 a 20 h, al carrer de Sant Jo-

sep Oriol, 5 (preu: 5 euros).
Horari del curs: de 19 a 20 h.

Taller de Solentiname

Solentiname abre el período de inscripciones para los talleres de pintura, cerámica, teatro e ilustración para niños que comenzarán en **abril**.

Lugar: Casal de Safarets, avenida de la Generalitat, 222.

Información: en los teléfonos 93 385 69 24 y 93 385 66 08, de lunes a viernes, de 16 a 20 h.

ON ANEM?

Videofòrum

L'Àrea Cultural Oriol fa, el **10 de març** (17.30 h), un videofòrum amb la projecció de la pel·lícula *Tigre y dragón*, de Ang Lee.
Lloc: carrer Nou, 4-6.

Concert

Avui divendres (21.45 h), dins del Cicle de Concerts i sota el títol "Dones compositores", tindrà lloc un concert a càrrec de M. Dolors Cortès (mezzosoprano) i Àn-

gel Soler (piano), que interpretaran obres de Mendelssohn, Schumann, Boulanger i Mahler.
Lloc: Can Roig i Torres.

'En El Fondo'

En El Fondo, parroquia de Sant Joan Baptista, el títol del volum publicat per Edicions Fòrum-Grama, escrit per Jaume P. Sayrach, es presenta en aquell barri avui **8 de març** (19 h). L'obra recull el període històric que va de 1965 a 1979.
Lloc: Centre Cívic del Fondo, carrer de Wagner, 19.

Baile de la tercera edad

El Espai de Jubilados y Pensionistas del Fondo organitza un baile para la tercera edad, que amenitzarà el músic Juan Carlos Benza, el **9 de març** (16.30 h).
Lugar: Wagner, 19.

Col·loqui literari

Dimecres 13 (19.30 h), l'Associació Colomenca de Lietarutera fa una xerrada col·loqui en què l'escriptora Flàvia Company parlarà del seu últim llibre *Melalcori*, en general, de tota la seva obra.



Hi assistirà la també escriptora Mercedes Abad, que des del mes de setembre ha dirigit un curs de creació lietrària a la ciutat.
Lloc: Can Sisteré

Xerrada

Ileana Almeida, filòloga equatoriana, i Nidia Arrobo, directora de la 'Fundación Pueblo Indio de Ecuador', parlaran del tema "Situación política i lingüística de los pueblos indígenas de Ecuador" el **dia 13** (20.30 h).

Lloc: carrer de Sant Josep, 20.
Entitats organitzadores: Centre Excursionista Puig Castellar, Comitè Oscar Romero, Comunitat Popular de Santa Rosa, Fòrum Grama i FAVGRAM.

Edicte

De conformitat amb la resolució de data 27 de febrer de 2002, el tinent d'alcalde de Recursos Interns, Promoció Econòmica i Comerç fa públic el calendari fiscal per a l'any 2002, segons el qual, el període voluntari de recaptació és el que s'indica a continuació:

IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA

Període de cobrament: del 28 de febrer al 28 d'abril.

TAXA PER OCUPACIÓ I APROFITAMENT DE LA VIA PÚBLICA

Període de cobrament: del 2 de maig al 2 de juliol.

TAXA PER LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS DE MERCAT

1r. Període de cobrament: del 2 de maig al 2 de juliol.

2n. Període de cobrament: el 30 de setembre (per als rebuts domiciliats).

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES

1r. Període de cobrament: del 2 de maig al 2 de juliol.

2n. Període de cobrament: el 30 de setembre (per als rebuts domiciliats).

IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES

Període de cobrament: del 17 d'octubre al 17 de desembre.

TAXA DE RECOLLIDA D'ESCOMBRARIES

Període de cobrament: del 17 d'octubre al 17 de desembre.

TAXA PER PRESTACIÓ DELS SERVEIS DELS CEMENTIRIS MUNICIPALS

Període de cobrament: de l'1 d'octubre al 31 de desembre.

El pagament d'aquests tributs i preus públics es podran fer efectius:

—Amb l'avís normalitzat: en qualsevol oficina de la Caixa Catalunya, Caixa d'Estalvis i Pensions de Barcelona "La Caixa", Caixa Laietana, Caixa Sabadell, Caixa Terrassa i Caixa Penedès.

—Sense l'avís, a qualsevol oficina de la Caixa Catalunya.

Els padrons fiscals corresponents estaran exposats al públic durant els quinze dies hàbils anteriors a l'obertura del període de cobrament que correspongui.

Contra els corresponents padrons solament s'admetran les reclamacions i rectificacions que es formulin o sol·licitin durant el període de la seva exposició pública.

TELÉFONO DE RECOGIDA DE MUEBLES

93 385 73 12

L'AJUNTAMENT INFORMA

Publicació setmanal
Edita: Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet
Realitza i imprimeix: Servei de Premsa i Comunicació
<http://www.diba.es/gramenet/>
Adreça electrònica: morilloga@gramenet.diba.es
Adreça: plaça de la Vila, 1
Tel. i fax: 93 386 00 50
Correcció en català: L'Heura DL B-38.194/91
Paper ecològic 100%